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В данной статье раскрывается и анализируется ведущаяся в Совете Европы работа над 
предложениями по реформированию основного источника международно-правового регули-
рования в социальной сфере на европейском правовом пространстве — Европейской социаль-
ной хартии. Дается ретроспекция текущего исторического этапа реформ начиная с Туринской 
конференции 2014 г. и до Гамбургской министерской сессии Комитета министров СЕ 2021 г., 
включая обзоры соответствующих докладов и решений КМСЕ, Генерального секретаря СЕ, 
Европейского комитета по социальным правам, Руководящего комитета по правам челове-
ка, Правительственного комитета ЕСХ и Группы экспертов высокого уровня по реформе ЕСХ. 
Производится сравнительный анализ различных подходов к потенциальной реформе ЕСХ, ка-
тегоризируются выдвигаемые предложения, оценивается их юридическое содержание и поли-
тический контекст, выделяются основные тенденции. На этом основании формулируются вы-
воды и предложения к дальнейшей работе по данной тематике на площадке СЕ. 
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This article describes and analyzes the ongoing review of proposals for the reformation of the 
European Social Charter, the main source of the international legal regulation in the social sphere in 
the European legal environment, performed by the Council of Europe. The author gives a retrospective 
view on the current historical stage of the reforms from the 2014 Turin Conference to the 2021 Hamburg 
Ministerial Session of the Committee of Ministers of the CE including reviews of the respective 
speeches and resolutions of the Committee of Ministers of the CE, the Secretary General of the CE, the 
European Committee of Social Rights, the Steering Committee for Human Rights, the Governmental 
Committee of the ESC and the High Level Group of Experts on the Reform of the ESC. The paper 
makes a comparative analysis of various approaches towards the potential ESC reform, classifies the 
proposals brought forward, evaluates their legal content and political context, singles out the main 
tendencies. Based on the performed work, the author words conclusions and proposals for further study 
of this subject within the CE framework.
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